
 

22. juni 2008

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 
spørgsmål til Landsstyret.

Spørgsmål til Landsstyret vedr. universitetsloven (Landstingslov nr. 19 af 19. november 
2007 om Ilisimatusarfik.)
(Landstingsmedlem Lene Knüppel, Demokraterne)

Begrundelse:
På Landstingets Efterårssamling valgte et flertal af landstingsmedlemmerne at stemme for 
Landstingslov nr. 19 af 19. november 2007 om Ilisimatusarfik. Dette på trods af store 
protester fra både de studerende og deres undervisere.

1. Hvordan går det med implementeringen af loven specielt i forhold til § 1 mht. at ”drive 
forskning og give forskningsbaseret uddannelse indtil højeste internationale niveau”?

2. Har loven betydet effektivisering i forhold til driften sådan som det var tiltænkt? 
Landsstyret bedes komme med konkrete eksempler på dette.

3. Har loven givet stordriftsfordele sådan som tiltænkt? Landsstyret bedes komme med 
konkrete eksempler på dette.

I forbindelse med debatten om forslaget i både offentligheden og i Landstinget var der fokus på 
forskningsbaseret uddannelse.

4. Lever undervisningsplanerne i dag op til kravet om forskningsbaseret uddannelse?

Den nuværende rektor for Ilisimatusarfik er en midlertidig løsning

5. Hvornår forventer Landsstyret, at stillingen som rektor bliver opslået?

Jeg skal venligst anmode om svar indenfor 10 arbejdsdage.
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